

İstanbul, 19.Ocak.2018

Sirküler Tarihi : 19.01.2018
Sirküler No : 2018 / 010
Konu : Gelir Vergisinden İstisna Yurtiçi Harcırah Tutarları (01.01.2018-30.06.2017)

ÖZET : 1 Ocak 2018 - 30 Haziran 2018 tarihleri arasında özel sektör çalışanlarının işle ilgili yurtiçi seyahatlerinde brüt aylıklarına göre gelir vergisinden istisna yemek ve yatmak giderlerine karşılık verilen gündelik tutarları

1.1.2018-30.06.2018 Dönemi İçin Geçerli Brüt Aylık Tutarı (TL)	Vergiden İstisna Gündelik Tutarı (TL)
2,730.35 TL ve fazlası	61.50
2,710.81 - 2,730.34 TL arası	51.60
2,472.00 - 2,710.80 TL arası	48.15
2,168.06 - 2,471.99 TL arası	45.20
1,798.44 - 2,168.05 TL arası	39.85
1,798.43 TL ve daha azı	38.75

Gelir Vergisi Kanunu'nun 24'üncü maddesinde gider karşılığı olarak yapılan harcırah Kanununa tabi kurumlar tarafından harcırah veya yolluk olarak yapılan ödemeler ile Harcırah Kanunu kapsamı dışında kalan müesseseler tarafından idare meclisi başkanı ve üyeleri ile denetçilerine, tasfiye memurlarına ve hizmet erbabına (Harcırah Kanununa tabi olsun olmasın her türlü sözleşmeli personel dahil) verilen gerçek yol giderlerinin tamamı ile yemek ve yatmak giderlerine karşılık verilen gündeliklerin gelir vergisinden istisna olduğu ancak bu gündeliklerin aynı aylık seviyesindeki Devlet memurlarına verilen gündeliklerden fazla ise veya Devletçe verilen gündeliklerin en yüksek haddini asarsa aradaki fark ücret olarak vergiye tabi tutulacağı hüküm altına alınmıştır.

31 Aralık 2017 tarihli ve 30287(Mükerrer) Resmi Gazete’de yayımlanan 2018 yılı Merkezi Yönetim Bütçe Kanunu ile **1 Ocak 2018 tarihinden itibaren** yürürlüğe girmek üzere eki (H) Cetvelinde **2018** yılı Harcırar tutarları aşağıdaki gibi belirlenmiştir.

I-Yurt İçinde Verilecek Gündelikler (Madde: 33)			(TL)
A-	a)	Türkiye Büyük Millet Meclisi Başkanı ve Başbakan	67.40
	b)	Anayasa Mahkemesi Başkanı, Genelkurmay Başkanı, Bakanlar, Milletvekilleri, Kuvvet Komutanları, Jandarma Genel Komutanı, Sahil Güvenlik Komutanı, Başbakanlık Müsteşarı,	
		Cumhurbaşkanlığı Genel Sekreteri, Türkiye Büyük Millet Meclisi Genel Sekreteri, Orgeneraller,	
		Oramiraller, Yargıtay, Danıştay, Uyuşmazlık Mahkemesi ve Sayıştay Başkanları, Yargıtay	
		Cumhuriyet Başsavcısı, Danıştay Başsavcısı, Diyanet İşleri ve Yükseköğretim Kurulu Başkanları	61.50
B-	Memur ve Hizmetlilerden;		
	a)	Ek göstergesi 8000 ve daha yüksek olan kadrolarda bulunanlar (1)	51.60
	b)	Ek göstergesi 5800 (dahil) - 8000 (hariç) olan kadrolarda bulunanlar	48.15
	c)	Ek göstergesi 3000 (dahil) - 5800 (hariç) olan kadrolarda bulunanlar	45.20
	d)	Aylık/kadro derecesi 1-4 olanlar	39.85
	e)	Aylık/kadro derecesi 5-15 olanlar	38.75
	(1)	6245 sayılı Harcırar Kanununun 33’üncü maddesinin (b) fıkrasına göre verilecek gündeliklerin hesabında bu tutar esas alınır.	
	*	6245 sayılı Harcırar Kanununun 33’üncü maddesinin (b) ve (d) fıkralarına göre yatacak yer temini için ödenecek ücretlerin hesabında, gündeliklerinin %50 artırımlı miktarı esas alınır.	

ANIL YEMİNLİ MALİ MÜSAVİRLİK VE BAĞIMSIZ DENETİM ANONİM ŞİRKETİ

Kartaltepe Mahallesi Alem Sokak Billursaray Apt. No:3 K:4-5 D:14-16 34145 İncirli – Bakırköy / İstanbul

Tel: +90 212 660 98 12 Fax: +90 212 660 86 11 web: www.anilymm.com

e-mail: info@anilymm.com

Bakırköy V.D. : 069 035 6037

II-Arazi Üzerinde Çalışanlara Verilecek Tazminatlar (Madde 50)		
50'nci Maddenin 1, 2, 3, 4 ve 5 inci Bentlerinde Yer Alan Personel:		
a) Kadro derecesi 1-4 olanlar		15.80
b) Kadro derecesi 5-15 olanlar		15.25
<i>Bu tazminattan yararlananlardan;</i>		
1) <i>Memuriyet mahalli dışındaki çalışma alanlarında hizmet görenler ile 24.2.1984 tarihli ve 2981 sayılı Kanun uygulamasında çalışan Tapu ve Kadastro Genel Müdürlüğü personeline yukarıda yazılı miktarların yarısı ek olarak ödenir.</i>		

Maliye Bakanlığı Bütçe ve Mali Kontrol Genel Müdürlüğü'nün 4.1.2018 tarihli ve 27998389-010--06-02-138 sayılı yazısına göre 1/1/2018 -30/6/2018 döneminde geçerli olan ve ayrıca bir düzenleme yapılmazsa 25.8.2017 tarihli ve 30165 sayılı Resmi Gazete'de yayımlanan Kamu Görevlilerinin Geneline ve Hizmet Kollarına Yönelik Mali ve Sosyal Haklara İlişkin 2018 ve 2019 Yıllarını Kapsayan 4. Dönem Toplu Sözleşmesinde 1.7.2018 / 31.12.2018 tarihleri arasında uygulanmak üzere açıklanan memur maaş katsayılarına ilişkin bilgiler aşağıdaki gibidir.

Katsayılar	1.1.2018/30.6.2018	1.7.2018/31.12.2018
Memur aylığı katsayısı	0,108550	0.110554
Memuriyet Taban Aylığı Katsayısı	1,699121	1.730469
Yan ödeme katsayısı	0,034424	0,035059

Buna göre 2018 yılında 1 Ocak 2018 - 30 Haziran 2018 tarihleri arasında özel sektör çalışanlarının işle ilgili yurtiçi seyahatlerinde gündelik ödeme yönteminin seçilmesi durumunda brüt aylıklarına göre vergiden istisna gündelik tutarları aşağıdaki gibi hesaplanmıştır.

1.1.2018-30.06.2018 Dönemi İçin Geçerli Brüt Aylık Tutarı (TL)		Vergiden İstisna Gündelik Tutarı (TL)
2,730.35	TL ve fazlası	61.50
2,710.81 -	2,730.34 TL arası	51.60
2,472.00 -	2,710.80 TL arası	48.15
2,168.06 -	2,471.99 TL arası	45.20
1,798.44 -	2,168.05 TL arası	39.85
1,798.43	TL ve daha azı	38.75

Harcırah ödemeleri üzerinden ayrıca Damga Vergisi Kanuna ekli I sayılı Tablo'nun IV-1-b bendine göre binde 7,59 oranında damga vergisi hesaplanmaktadır

Bilgilerinizi rica ederiz,

SAYGILARIMIZLA,

Anıl Yeminli Mali Müşavirlik ve Bağımsız Denetim A.Ş.